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Sprawozdanie 

 z  I–go, inauguracyjnego posiedzenia Rady Konsultacyjnej Służby Celnej, kadencji 2015 r.  

 

 

 

W dniu 16 marca 2016 r. w Ministerstwie Finansów odbyło się inauguracyjne 

posiedzenie Rady Konsultacyjnej Służby Celnej nowej kadencji, powołanej na mocy 

Zarządzenia Nr 11 Ministra Finansów z dnia 11 lutego 2015 ws. powołania Rady Konsultacyjnej 

Służby Celnej. 

W spotkaniu wzięli udział wybrani do kolejnej kadencji Rady przedstawiciele środowisk 

gospodarczych, takich jak izby gospodarcze i organizacje reprezentujące środowiska biznesowe, 

reprezentanci instytucji naukowych oraz środowisk eksperckich. Ze strony Ministerstwa 

Finansów obecni byli: Podsekretarz Stanu w MF, Szef Służby Celnej Pan Jacek Kapica, 

Dyrektor Departamentu Ceł Pan Tomasz Michalak, Naczelnik Wydziału Ułatwień i Zarządzania 

Relacjami z Klientem Pani Urszula Dyszlewicz, oraz Pan Krzysztof Janicki sekretarz Rady.  

 

Posiedzenie otworzył prof. dr hab. Wiesław Czyżowicz, który ponownie objął funkcję 

Przewodniczącego Rady. Witając wszystkich zebranych prof. Czyżowicz odniósł się do procesu 

transformacji polskiej Służby Celnej, jaki miał miejsce w ostatnich latach, modernizacji i zmiany 

filozofii podejścia tej formacji do podatników i innych jej klientów. Jak zauważył 

Przewodniczący Rady od kilku lat polska Służba Celna jest postrzegana, jako jedna z najbardziej 

profesjonalnych tego typu służb w UE, wygrywając w najbardziej prestiżowych rankingach 

europejskich oceniających probiznesowe nastawienie poszczególnych państw. Przewodniczący 

Rady odniósł się też do niezwykle aktywnej polityki dialogu z przedsiębiorcami, jakim są 

organizowane od lat cyklicznie konferencje, niezwykle wysoko oceniane przez środowiska 

biznesowe. Kończąc swe wystąpienie prof. W. Czyżowicz poprosił członków Rady aby 

zastanowili się nad zakresem tematów, którymi Rada powinna zająć się w 2015 r. 
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Następnie głos zabrał Pan Dyrektor Tomasz Michalak, który witając uczestników 

posiedzenia nawiązał do aktualnego stanu realizacji „Strategii działania Służby Celnej na lata 

2014 – 2020”, przedstawiając karty projektowe, 6 – u projektów realizowanych w 2014 r.  

ramach Strategii, tj.:  

- i – cło,  

- Kapitał ludzki,  

- Zarządzanie relacjami z Klientem, 

-  i – Zarządzanie, 

- Zintegrowany System Zarządzania Ryzykiem  

- i – granica, 

z których omówił dwie należne do projektów których właścicielem jest Departament Ceł 

( i- Cło, - ZRK).  

 

Następnie Szef Służby Celnej Pan Jacek Kapica, witając wszystkich przybyłych, wręczył 

akty nominacyjne członkom Rady  nowej kadencji,  której skład wygląda następująco:  

 

Pan prof. dr hab. Wiesław Czyżowicz   

Pan Jan Brodziński, 

Pan Tomasz Cecelski, 

Pan Artur Dziechciarski, 

Pani Ewa Gwardzińska 

Pan dr Wojciech Januszko, 

Pan Stefan Kamiński, 

Pani Kamilla Piotrowska-Król, 

Pani Ewa Suszyńska, 

Pan Grzegorz Szyszka, 

Pan Tadeusz Wawrzyniak 

 

Ostatnim formalnym punktem spotkania był wybór Zastępcy Przewodniczącego Rady, w 

wyniku głosowania jednogłośnie, kolejny raz wybrano na to stanowisko Panią Kamillę 

Piotrowską-Król reprezentującą Polską Izbę Spedycji i Logistyki.  



 

3 

 

Na koniec, w części dotyczącej spraw różnych podnoszonych przez członków Rady 

podniesione zostały dwie kwestie: 

- Pierwsza dotyczyła likwidacji niektórych urzędów celnych leżących we właściwości IC 

Warszawa, co jest odbierane przez część przedsiębiorców. Komentując ten problem Dyrektor 

Tomasz Michalak stwierdził, że proces likwidacji niektórych urzędów celnych jest wynikiem 

postępującej od lat elektronizacji usług świadczonych przez Służbę Celną, optymalizacji obsługi 

przedsiębiorców. Powszechny dostęp do narzędzi elektronicznych powoduje, iż w sposób 

naturalny funkcjonowanie niektórych urzędów/oddziałów przestaje być ekonomicznie 

racjonalne. 

- Druga kwestia dotyczyła oczekiwań ze strony przedsiębiorców odnośnie dokonywania 

opłat w kasach urzędów celnych za pomocą kart płatniczych. Tu głos zabrał Szef Służby Celnej 

Pan Jacek Kapica, który poinformował, że ww. kwestia ma nie tylko aspekt techniczny – 

konieczność zainstalowania terminali płatniczych w urzędach celnych, ale przede wszystkim 

wymaga zmian prawnych, bowiem obecne zapisy Ordynacji podatkowej nie przewidują takiej 

możliwości.  

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Konsultacyjnej  

Służby Celnej 

prof. dr hab. Wiesław Czyżowicz 

 

 
wz Sekretarz Rady Konsultacyjnej  
Służby Celnej 

Krzysztof Janicki 


